



Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

November 12th, 2012

Opening Ceremony of Constructing Water Cisterns in Jerusalem Governorates Funded by the Government of Japan

Today on November 12, 2012, Mr. Makoto HONDA, the Deputy Representative of Japan to the PA, attended the opening ceremony of the project for Constructing Cisterns in Beit Duqqa Village, in the presence of Mr. Adnan Husseini, Minister of Jerusalem Affairs, in addition to representatives from local authorities and institutions. The project was funded by the Government of Japan in July 2012, through its Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP).

Under the GGP scheme, and for the third time, a new grant with the amount of USD 111,560 was granted for Beit Duqqa Development Society to implement the project for Constructing Cisterns in Beit Duqqa Village in Jerusalem Governorate. 17 cisterns were constructed to enable 65 households and one school in need, to save rain and tap water in cisterns whenever available and thus have stable access to water year-round without relying on tankers, costly mean to obtain domestic water. 500 people and 200 girls' students who seriously suffer from lack of water especially in the dry season will benefit from these 17 cisterns. In addition, all people living in Biet Duqqa village (around 2000 people) will benefit from this project as water pressure in the existing water network is expected to strengthen.

Mr. Honda in his speech emphasized Japan's firm commitment of supporting Palestinian people from the human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities.

The GGP scheme is specially designed to address basic needs from human security perspective, which include water and electricity supply, health care, primary education and to support deprived people. Since 1993, Japan has provided about \$ 23 million to more than 320 projects in West Bank and Gaza Strip. GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp



Mr. HONDA and Beit Duqqa society members inspecting one of the cisterns constructed by the support of the Japanese fund.

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

2012/11/12

بيان صحفي

حفل افتتاح مشروع حفر آبار مياه في محافظة القدس بتمويل من حكومة اليابان

قام السيد ماكوتو هوندا، نائب ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، بحضور حفل افتتاح مشروع " حفر آبار مياه في قرية بيت دقو" وذلك بحضور وزير شؤون القدس ومحافظها، السيد عدنان الحسيني، بالإضافة الى عدد من ممثلي المؤسسات والسلطات المحلية. تم تمويل هذا المشروع من حكومة اليابان في شباط 2012، من خلال منح المساعدات للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GPP).

تحت إطار ال (GPP) وللمرة الثالثة، تم منح جمعية بيت دقو للتطوير منحة جديدة بمبلغ 111560 دولار لتنفيذ مشروع حفر الآبار. حيث تم انشاء 17 بئر لتمكين 65 بيت أسري ومدرسة واحدة من الحفاظ وتخزين مياه الشرب ومياه الأمطار في الآبار عند توفرها. وبالتالي، سيحصل السكان على امداد مستقر للمياه على مدار السنة بدون الاعتماد على صهاريج المياه، والتي تعتبر وسيلة مكلفة للحصول على المياه للأغراض المنزلية. سيدعم هذا المشروع حوالي 500 شخص و 200 طالبة ممن يعانون من قلة المياه وخصوصا في موسم الصيف. وكذلك جميع سكان قرية بيت دقو (حوالي 2000 شخص) سيستفيدون أيضا من هذا المشروع حيث من المتوقع أن تزيد قوة ضغط المياه في كامل الشبكة الحالية.

وأعرب السيد هوندا في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني كما شدد على أهمية تنفيذ المشاريع الاقتصادية والاجتماعية التنموية والتي يحتاجها الشعب الفلسطيني.

برنامج ال GPP مصمم لتلبية الاحتياجات الأساسية للأمن الإنساني، والتي تتضمن توفير المياه والكهرباء، الرعاية الصحية، التعليم الساسي ودعم الفئات المهمشة. منذ عام 1993، قدمت اليابان ما يقارب من 23 مليون دولار تقريبا لأكثر من 320 مشروع في الضفة الغربية وقطاع غزة. ومنذ عام 2010، بدأت صياغة المشاريع الأهلية والأمن الإنساني بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية.